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Protokół z XIII Sesji 
Rady Miasta Torunia 
z 28 lipca 2011 roku 

 
XIII sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 28 lipca 2011 r. w sali Nr 33 im. Mikołaja 
Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  
 
p. M. Frąckiewicz – otworzył XIII sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości. 
 
II. Przyj ęcie protokołu z XII sesji. 
 
Protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
p. M. Frąckiewicz – poinformował, że: 
 

1. Do Rady Miasta wpłynęło ostatnie sprawozdanie z realizacji „Strategii Rozwoju 
Miasta Torunia” z 2002 r. za rok 2010. Sprawozdanie to otrzymali Państwo Radni w 
formie elektronicznej. 

2. Państwo Radni otrzymali w formie elektronicznej informację na temat realizacji 
„Planu gospodarki odpadami dla miasta Torunia” oraz raport z wykonania „Programu 
ochrony środowiska dla miasta Torunia”. Niniejsze sprawozdanie i raport dotyczą 
okresu od 1.01.2009 r. do 31.12.2010 r. Dokumenty te zostały zaktualizowane 30 
września 2010 r. – Rada Miasta uchwaliła Program ochrony środowiska dla miasta 
Torunia wraz z Planem gospodarki odpadami. 

3. W związku z planowanymi wyborami do Sejmu i Senatu RP w 2011 r. 
przewidywanymi na 9 października 2011 r. wprowadzony został dodatkowy termin 
sesji Rady Miasta Torunia w dniu 1.09.2011 r. na godz. 13.00. Termin został 
zatwierdzony przez Konwent Seniorów w dniu 21.07.2011 r. Zgodnie z informacją 
dotyczącą wyborów do Sejmu i Senatu RP w 2011 r. przekazaną przez Pełnomocnika 
Prezydenta ds. wyborów tematem obrad będzie ustalenie odrębnych obwodów 
głosowania. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania tworzy się uchwała Rady 
Miasta najpóźniej w 35 dniu przed dniem, zatem przyjęcie uchwały powinno nastąpić 
do 4.09.2011 r. Zgodnie z informacją Pełnomocnika Prezydenta ds. wyborów nie 
występują ustawowe przesłanki do wprowadzenia zmian w podziale na stałe obwody 
do głosowania. 

4. Po sali krąży lista z dyżurami radnych. Uprzejmie proszę Państwa Radnych o 
wpisywanie się na nią. 

 
IV. Informacje Prezydenta Miasta. 
 
p. M. Zaleski – poinformował że: 
 

1. Wczoraj o godzinie 19.00 na Toruńskim Lotnisku odbyła się ceremonia otwarcia 
Mistrzostwa Świata w Akrobacji Szybowcowej organizowanych przez Aeroklub 
Pomorski. Zawody potrwają do przyszłej soboty - 6 sierpnia. 
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2. Dziś o godzinie 11.00 na w siedzibie Mentoru przy Szosie Chełmińskiej rozpocznie 
się eliminacyjny turniej tenisa ziemnego Valerio/Galea Cup, będący częścią 
Europejskich Mistrzostw Juniorów. Turniej potrwa do jutra. 

3. Jutro o godzinie 14.00 w Ratuszu Staromiejskim wręczone zostaną parom małżeński 
medale Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie. 

4. W niedzielę, 31 lipca o godzinie 19.00 w amfiteatrze Muzeum Etnograficznego 
odbędzie się Koncert Laureatów XV Festiwalu Piosenki Młodzieży Niepełnosprawnej 
Impresje Artystyczne - Ciechocinek 2011, organizowanego przez Fundację Inicjatyw 
na Rzecz Niepełnosprawnych Pro Omnibus. 

5. W poniedziałek, 1 sierpnia o godzinie 17.00 pod pomnikiem ku czci żołnierzy Armii 
Krajowej na Placu Rapackiego odbędzie się uroczystość patriotyczna związana z 67. 
rocznicą wybuchu Powstania Warszawskiego. 

6. W czwartek, 4 sierpnia po mszy św. odprawionej o godzinie 6.00 w bazylice 
katedralnej pw. śś. Janów po raz 33. wyruszy z Torunia na Jasną Górę Piesza 
Pielgrzymka Diecezji Toruńskiej. 

7. Również w czwartek, 4 sierpnia o godzinie 20.00 w Dworze Artusa zainaugurowany 
zostanie Festiwal Piosenki i Ballady Filmowej. Festiwal potrawa do soboty 6 sierpnia 
- zakończy go o godzinie 21.00 na Rynku Nowomiejskim Koncert Galowy. 

8. Od piątku, 5 sierpnia do niedzieli 7 sierpnia potrwa VI Międzynarodowy Turniej im. 
Ludwika Czachowskiego w hokeju na lodzie. Ceremonia rozpoczęcie turnieju będzie 
miała miejsce w piątek, 5 sierpnia o godzinie 19.00 na lodowisku Tor-Tor. 

9. W dniach od 9 do 13 sierpnia, dłużej niż do tej pory, gdyż aż sześć dni trwać będzie 
tegoroczna 3. edycja Festiwalu Światła Skyway organizowanego przez Toruńską 
Agendę Kulturalną. Poza artystami, znanymi z poprzednich edycji: z Polski, Francji, 
Belgii, Estonii, Wielkiej Brytanii pojawią się także artyści z państw Grupy 
Wyszehradzkiej: Czech, Słowacji i Węgier. Oficjalne otwarcie Festiwalu nastąpi we 
wtorek, 9 sierpnia o godzinie 21.30 przy Collegium Maximum. 

10. W piątek, 12 sierpnia o godzinie 10.00 na kortach MOSiR przy ul. Przy Skarpie 
rozpoczną się Drużynowe Mistrzostwa Polski Skrzatów do lat 12 w tenisie ziemnym. 
Zawody potrwają do środy 17 sierpnia. 

11. W poniedziałek, 15 sierpnia to Dzień Wojska Polskiego - o godzinie 12.00 w Kościele 
Garnizonowym odprawiona zostanie msza św., po której nastąpi przemarsz pod 
pomnik Marszałka Józefa Piłsudskiego, gdzie o godzinie 13.30 rozpocznie się 
uroczystość patriotyczna. 

12. W czwartek, 18 sierpnia o godzinie 17.00 na torze speedrowerowym przy ul. 
Bielańskiej Toruńskie Stowarzyszenie Żużlowe oraz Wydział Sportu i Turystyki 
Urzędu Miasta organizują zawody w speedrowerze - mecz reprezentacji Anglii i 
Polski. 
Natomiast tydzień później 25 sierpnia, w tym samym miejscu, o godzinie 14.00 
rozpocznie się Finał Indywidualnych Mistrzostw Polski w speedrowerze. 

13. W sobotę, 20 sierpnia  w godzinach od 8.00 do 23.00 Centrum Kultury Zamek 
Krzyżacki zaprasza na inscenizację średniowieczną „Dwa oblicza Torunia”, w ramach 
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której zaplanowano turniej rycerski, obozowiska rycerskie, jarmark, pokaz tańców 
oraz koncert. 

 
V. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek przyjęto bez zmian. 
 
VI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na II półrocze 2011 roku - DRUK NR 178. 
 
p. K. Dowgiałło – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
p. W. Przybyszewski – poprosił o 10 min. przerwy dla klubu PO. 
 
p. M. Frąckiewicz – ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
p. M. Frąckiewicz – poinformował, że z uwagi na awarię elektronicznego systemu do 
głosowania trzeba powołać Komisję Skrutacyjną. Poprosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Do Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący radni: 
K. Buława, D. Zając, B. Królikowska – Ziemkiewicz. 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy zgłoszeni radni wyrażają zgodę na powołanie ? 
 
Radni wyrazili zgodę. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Powołanie Komisji Skrutacyjnej. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Komisja została 
powołana. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 178. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 142/11). 
 
VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji 
Rewizyjnej z kontroli i analizy wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2010 i przechodzących do realizacji w 2011r. - DRUK NR 179. 
 
p. K. Dowgiałło – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pytań nie było. 
 
Dyskusja: 
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p. M. Zaleski – nawiązał do wątku dotyczącego lokalnych uregulowań związanych z trybem 
przeprowadzania postępowań w zamówieniach publicznych. 92% przetargów w Polsce jest 
przeprowadzanych w oparciu o kryterium ceny. Urząd Zamówień Publicznych podjął próbę 
wprowadzenia takich zmian ustawowych, które poluźnią tę możliwość i stworzą szansę do 
wprowadzenia kryteriów ocennych. Ostatnio prezes UZP oświadczył, że wycofuje się z tych 
zabiegów i pewnie przez najbliższe lata będzie trzeba korzystać z kryterium cenowego. Inne 
postępowania kończą się w Krajowej Izbie Odwoławczej lub sądzie. 
 
p. K. Dowgiałło – dodała, że Komisja Europejska negatywnie ocenia rozstrzyganie 
przetargów w oparciu o kryterium ceny. Wyraziła nadzieję, że prezes UZP nie ma racji i KE 
wpłynie na niego. 
 
p. M. Frąckiewicz – wskazał, że na razie trzeba dostosować się do obowiązujących 
przepisów. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 179. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 143/11). 
 
VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta 
na rok 2011 - DRUK NR 168 – I i II CZYTANIE. 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Torunia na lata 2011-2043 - DRUK NR 177. 
 
p. M. Frąckiewicz – zaproponował wspólne omawianie punktów 8 i 9 zgodnie z 
wypracowaną wcześniej procedurą przyjmowania budżetu. 
 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz – przedstawiła projekty uchwał z autopoprawkami. 
 
Opinie: 
 
KOiS – zał. nr 1. 
 
KKPiT – zał. nr 2, 6. 
 
KBPSiZ – zał. nr 3. 
 
KB – zał. nr 4, 7. 
 
KIiOŚ – zał. nr 5, 8. 
 
I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 168 z autopoprawką. Wynik głosowania: 19 – 0 – 3. Uchwała 
została podjęta (uchwała nr 144/11). 
 
p. W. Przybyszewski – nie można odtworzyć wypowiedzi. 
 
p. M. Frąckiewicz – potwierdził, że najpierw był głosowany budżet. 
 
p. W. Przybyszewski – nie można odtworzyć wypowiedzi. 
 
p. M. Frąckiewicz – przypomniał, że wprowadzenie jest do 2 druków, następnie pytania oraz 
dyskusja. Powiedział, że nie ma przeszkód, żeby otworzyć pytania i dyskusję do WPF. 
 
Pytań nie było. 
 
Dyskusja: 
 
p. W. Przybyszewski – wskazał, że zmiana do budżetu pociąga za sobą zmianę WPF. Zgłosił 
poprawkę do załącznika, który nazywa się Wieloletni Plan Inwestycyjny. W § 1 pkt 2 w zał. 
nr 1 zgłosił potrzebę wprowadzenia przebudowy ul. Nieszawskiej. Jest okazja do tego, żeby ta 
sprawa znalazła swoje odzwierciedlenie w WPI. To zadanie trzeba wprowadzić z terminem 
realizacji na lata 2012-2013. 
 
p. M. Zaleski – przypomniał, że dyskusja na ten temat już toczyła się. Pojawił się pewien 
optymizm, kiedy okazało się, że są dodatkowe środki finansowe w ramach rezerwy okresu 
programowania 2007-2013 w RPO. Środki mogą być rozdysponowane w konkursie na drogi 
wojewódzkie, ale jeszcze nie są, bo konkurs nie jest jeszcze ogłoszony. Miasta grodzkie będą 
mogły korzystać z tych środków. Jest mowa o kwocie 40 mln zł. Skoro nie wiadomo, czy 
będzie możliwość współfinansowania tego zadania ze środków zewnętrznych, to miasto nie 
jest w stanie w całości wpisać tej kwoty, jako obciążenia dla budżetu. Poprosił, żeby tej 
zmiany nie dokonywać. Kiedy będzie wiadomo, że postępowanie konkursowe zmierza w 
kierunku uzyskania środków zewnętrznych z RPO, to zostanie zaproponowana zmiana WPI i 
WPF. Obecnie żadnego potwierdzenia otrzymania środków nie ma, bo procedura konkursowa 
musi jeszcze potrwać. 
 
p. W. Przybyszewski – (wycofał poprawkę). Nie można odtworzyć wypowiedzi.  
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 177 z autopoprawką. Wynik głosowania: 21 – 0 – 1. Uchwała 
została podjęta (uchwała nr 145/11). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za świadczenia i czasu 
przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Miasta Toruń - DRUK NR 167 – I i II CZYTANIE.  
 
p. A. Kłobukowska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KOiS – zał. nr 9. 
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KB – zał. nr 10. 
 
I i II czytanie  
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 167. Wynik głosowania: 15 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 146/11). 

XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej Nr 35 w 
Toruniu, nadania jej statutu oraz ustalenia obwodu - DRUK NR 170. 

p. A. Kłobukowska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KOiS – zał. nr 11. 

Pytania: 

p. B. Królikowska – Ziekiewicz – zapytała, ilu uczniów będzie chodziło do szkoły ? 
 
p. A. Kłobukowska – odpowiedziała, że szkoła została wybudowana z przeznaczeniem dla 
12 klas szkoły podstawowej, czyli ponad 400 uczniów oraz 3 oddziały przedszkolne dla 75 
dzieci. W pierwszym roku działalności szkoły od II semestru naukę rozpoczną uczniowie 
klasy I. Nabór jest prowadzony do tej szkoły przez dyrektor ZS Nr 31 W. Antonowicz. 
Oprócz tego będą 3 oddziały przedszkolne, które zostaną powołane przez dyrektora nowej 
szkoły. Konkurs na dyrektora szkoły powinien odbyć się w listopadzie, żeby można 
przeprowadzić rekrutację. Od września 2012 r. szkoła w pełni dokona naboru do każdego 
poziomu nauczania w szkole i przedszkolu. 

Dyskusja nie było. 

GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 170. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 147/11) 

XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych - DRUK NR 171. 

p. A. Kłobukowska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
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KOiS – zał. nr 12. 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 171. Wynik głosowania: 16 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 148/11). 

XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Miasta Toruń oraz granic ich 
obwodów - DRUK NR 172 – I i II CZYTANIE.  

p. A. Kłobukowska – przedstawiła projekt uchwały. 

Opinie: 

KOiS – zał. nr 13. 

I i II czytanie 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 172. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 149/11). 

XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany niektórych uchwał 
określających granice obwodów gimnazjów i szkół podstawowych - DRUK NR 173. 

p. A. Kłobukowska – przedstawiła projekt uchwały. 

Opinie: 

KOiS – zał. nr 14. 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 173. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 150/11). 

XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych w 
Toruniu przy ul. Skrzetuskiego 48 i Skrzetuskiego 50, będących własnością Gminy 
Miasta Toruń - DRUK NR 163. 

XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych w 
Toruniu przy ul. Bananowej 28 i Prosowej 29 - DRUK NR 164. 



 8

XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 
Toruniu przy ul. Dożynkowej 33 - DRUK NR 165. 

XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych 
w Toruniu przy ul. Turystycznej 54 i 54a - DRUK NR 166. 

p. W. Krawiec – przedstawił projekty uchwał. 

Opinie: 

KIiOŚ – zał. nr 15, 16, 17, 18. 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 163. Wynik głosowania: 13 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 151/11). 

Uchwała według druku nr 164. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 152/11). 

Uchwała według druku nr 165. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 153/11). 

Uchwała według druku nr 166. Wynik głosowania: 19 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 154/11). 

XIX. Przedstawienie informacji na temat stanu realizacji zadania pn. „Budowa mostu 
drogowego wraz z drogami dojazdowymi”. 

p. B. Tyrankiewicz – przedstawiła informacja na temat budowy mostu drogowego. 
 
p. L. Milewski  – przedstawił informacje związane z montażem konstrukcji stalowych. 
 
Pytania: 
 
p. B. Królikowska – Ziemkiewicz – nie można odtworzyć wypowiedzi. 
 
p. A. Rojewski – zapytał, czy wobec możliwości pojawienia się powodzi nie ulegnie 
zniszczeniu część wykonanych prac ? 
 
p. M. Cichowicz – zapytał: 
 

- jakie zmiany nastąpiły w harmonogramie rzeczowym, że nastąpiło zmieszczenie się w 
harmonogramie finansowym ? 

- czy pojawiające się trudności stanowią podstawy do przedłużenia terminu realizacji 
inwestycji ? 

- zasugerował ostrożności w podejmowaniu decyzji dotyczącej likwidacji połączenia 
tramwajowego. 
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p. L. Milewski  – odpowiedział, że harmonogram jest „organizmem żywym”. Każdy 
doświadczony wykonawca planuje roboty. W momencie natrafienia na przeszkody trzeba 
poinformować o tym fakcie. Nie ma planów dotyczących zaniechania ruchu tramwajowego. 
Jeśli chodzi o światłowód, to każdy wykonawca zakłada ryzyka. Nie ma sensu mówienia, że 
wykonawca, który przewidział 5 ryzyk jest lepszy od tego, który przewidział 4 ryzyka. 
Nieprzewidziane sytuacje są. Nie było światłowodu w projekcie. Jeśli taki problem jest, to go 
się rozwiązuje.  
 
p. B. Królikowska – Ziemkiewicz – zapytała, jakie dodatkowe koszty pojawiły się w 
związku z niespodziewanymi sytuacjami na budowie ?  
 
p. W. Milewski – odpowiedział, że wykonawca zadeklarował, że zdąży wykonać zadanie, 
jeśli problemy zostaną rozwiązane wspólnie. Problemy które mogą przesunąć inwestycję w 
czasie, to są niskie stany wody w rzece, które dotąd były. Reszty obaw nie ma. W maju 
została rozpoczęta I faza i zostanie ona zakończone w kwietniu bez względu na wszystko. W 
maju 2012 r. rozpoczęta będzie II faza i zakończona będzie w kwietniu 2013 r. Jeśli pojawi 
się jeszcze jakiś kabel w ziemi, to trzeba go usunąć lub przełożyć. Największym 
zmartwieniem był niski stan wody w rzece, który spowodował opóźnienie o 2 miesiące.  
Były prowadzone rozmowy z RZGW we Włocławku i elektrownią, żeby zwiększyć stan 
wody. Zwiększono zrzuty wody, trochę pomogła natura i jest wyspa. Jest na razie bez izbicy.  
Na lewym brzegu roboty są bardziej zaawansowane niż na prawym, ale to jest świadome.  
Plac do scalania będzie wyniesiony ponad poziom wielkiej wody. Jeśli będzie wielka woda 
stuletnia, to nie da rady się obronić przed nią. Będzie trzeba zabezpieczyć plany ewakuacyjne, 
żeby było jak najmniej strat. Nie ma siły, żeby zatrzymać powódź. Zaplecza są ulokowane 
wyżej na Winnicy i na Rudaku przy jezdni, żeby jak najszybciej ewakuować się. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, jakie istotne zmiany w harmonogramie zaszły, żeby nadążyć z 
przygotowaniami ? 
 
p. L. Milewski  – wyjaśnił, że została rozwiązana kluczowa umowa z podwykonawcą 
Mostostal Chojnice, który nie wywiązywał się z umowy i nie dawał gwarancji sukcesu. Z 
tego tytuły przy moście głównym jest około miesiąc opóźnienia. Jest plan, żeby do końca 
roku nadrobić czas. Pewne roboty nabierają rozmachu. W tej chwili w elementy żelbetowe 
można przyjmować 1 tys. m3 betonu na tydzień. Do listopada daje to 20 tys. m3, co stanowi 
30% kontraktu. W robotach stalowych będzie nadgonienie poprzez wytwarzanie konstrukcji 
stalowej. 
 
p. W. Przybyszewski – wskazał upływ czasu od momentu rozpoczęcia na poziomie 25% z 32 
miesięcy. Zaawansowanie finansowe wynosi 5%. W prezentacji podano, że wartościowo 
zostanie wykonane 150 mln zł w br. Obecnie trudno uchwycić zaawansowanie rzeczowe w 
stosunku do prezentacji, bo szereg elementów znajduje się u wykonawców. 
Czy 150 mln zł zostanie w br. wykorzystane? 
Czy wg posiadanej wiedzy termin 32 miesięcy jest zagrożony i wartość 753 mln zł są 
zagrożone ? 
Czy dodatkowe prace, które dotąd wystąpiły rzutują na termin realizacji lub wartość 
inwestycji ? 
 
p. L. Milewski  – odpowiedział, że jeśli nie nastąpią kataklizmy, których nikt nie przewidzi 
termin 4 lipca jest niezagrożony. Zmartwieniem był niski stan wody w rzece. Konstrukcje 
wytwarzane są w Kielcach. Potwierdził, że podana kwota jest realna do wykonania. 
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Przy tego typu inwestycjach czas upływa, a wykonawca organizuje się, zabezpiecza materiały 
itd. Czas upływa, wskaźnik biegnie, postępu robót nie widać, a wskaźnik finansowy stoi. W 
pewnym momencie finanse drgną, bo wykonawca zaczyna coś sprzedawać i pojawia się 
postęp. Pewne elementy są wykonane w Kielcach i Płocku. Jeśli jest odbiór rzeczowy, to 
element trzeba tylko przywieźć. Istnieje odbiór elementu poza placem budowy i płatność 
częściowa. Jeśli będą takie płatności, to procentowo będą wyższe wyniki i zbliżone do 
postępu rzeczywistego. 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy radni mogliby otrzymać prezentację ? 
 
p. M. Frąckiewicz – poinformował, że radni otrzymali prezentację. 
 
p. L. Milewski  – odpowiedział, że była pomoc ze strony jednostek projektowych i materiał 
może być udostępniony za zgodą tych podmiotów. 
 
p. B. Królikowska – Ziemkiewicz – nie można odtworzyć wypowiedzi. 
 
p. L. Milewski  – przyznał, że nie planuje się zwiększenia kosztu kontraktu. Wręcz 
przeciwnie. Grunt został na tyle dobrze rozpoznany na etapie projektowania, że posadowienie 
jest wystarczające. Pale są skracane. Żadna pozycja nie została przekroczona. Założeniem jest 
dobicie do 550 mln zł brutto. 
 
p. M. Zaleski – wyjaśnił, że dodatkowym kosztem będzie usunięcie kolizji nie 
zinwentaryzowanych związanych z podziemną infrastrukturą. Kabel światłowodowy trzeba 
wymienić na odcinku 4 km. To kosztuje sporo. Na pewno trzeba będzie zapłacić za 
oczyszczenie terenu z niewybuchów. To będą dodatkowe koszty. Jeśli trzeba będzie 
zastosować elementy poprawiające stateczność skarpy wiślanej, to będzie również kosztem. 
W każdym zadaniu inwestycyjnym są roboty dodatkowe. W całym projekcie przeznaczono na 
to 60 mln zł. Założeniem jest nieskorzystanie z tej kwoty.  
 
p. M. Frąckiewicz – podziękował inż. Glonkowi za zorganizowanie prezentacji. Jeśli będzie 
zmieniała się sytuacja, to radni będą otrzymywali informacje. 
Zaproponował zmianę porządku obrad i wprowadzenie w punkcie 20 rezolucji.  
 
GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Zmiana została przyj ęta. 

XX. Rozpatrzenie projektu rezolucji w sprawie podejmowania działań zmierzających do 
ograniczenia ruchu tranzytowego samochodów ciężarowych w granicach 
administracyjnych Torunia – DRUK NR 182. 

p. G. Górski – przedstawił projekt rezolucji. 

p. M. Jakubaszek – przedstawił projekt rezolucji. 

Pytania: 

p. P. Gulewski – zapytał, co z ciężarówkami, które dojeżdżają do izby celnej ? W jaki sposób 
rozwiązać ten problem ?  
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Czy we Wrocławiu funkcjonuje system ewidencji pojazdów ciężarowych, które są 
dopuszczone do ruchu na terenie gminy ? 

p. M. Jakubaszek – odpowiedział, że ze zezwolenia muszą korzystać samochody, które będą 
trafiać do izby celnej. Trudno powiedzieć, czy to funkcjonuje we Wrocławiu. Ustawodawca 
dał możliwość elektronicznego załatwiania spraw. 

Dyskusja: 

p. M. Cichowicz – zwrócił uwagę, że wnioskodawca wskazał problem odpłatności, który 
pojawił się na trasie S 10, o czym nie ma mowy w rezolucji. Druga sprawa to mowa w 
rezolucji o tym, że są popierane działania Prezydenta zmierzające do zniesienia opłat i 
pozornie wydaje się, że powinno to być poza dyskusją.  
Z drugiej strony istnieje możliwość wpadnięcia w pewnego rodzaju pułapkę. Toruń otrzymał 
środki, których przyznanie było podważane przez wiele osób na budowę mostu w z programu 
Drogowa Transeuropejska Sieć Transportowa TEN-T, który dawał szansę na pozyskanie 
środków dla bezpłatnej drogi, która omija drogę płatną. Jeśli zostanie zniesiona opłata za 
autostradę, to Toruń może stracić podstawę prawną do tego, żeby uzyskać środki na bezpłatną 
drogę, która jest alternatywą dla autostrady.  
Już dawno Prezydent mógłby podjąć jakieś działania zmierzające do tego, żeby wprowadzić 
rozwiązania w postaci przetargu i wyboru firmy, która mogłaby zholować auta, które blokują 
most, bo to ogranicza jego przepustowość. 

p. M. Jakubaszek – ad vocem. Zaznaczył, że nie przesądza się o miejscu postawienia znaku, 
w których godzinach nie będzie można korzystać z danej drogi. Rozstrzygnięcia zostaną 
zarezerwowane dla Prezydenta i MZD. Jest to tylko deklaracja, która pozwala na aprobatę 
podejmowanych działań. 

p. M. Rzymyszkiewicz – przytoczył pierwsze zdanie omawianej rezolucji. Zgłosił poprawkę 
polegającą na zmianie słowa zaniechania na nie wprowadzenia. 

p. G. Górski – zaznaczył, że opłaty będą i to jest oczywista sprawa, bo to wynika z 
obowiązującego stanu prawnego. One będą i nikt nie musi niczego wprowadzać. Jest mowa o 
działaniach, które mają uniemożliwi ć zadziałanie automatycznego mechanizmu. Z przepisów 
prawa wynika, że te opłaty są oczywiste. Ich nikt nie musi wprowadzać, bo kiedy zostanie 
oddana autostrada, to ona zaczną obowiązywać. 

p. M. Rzymyszkiewicz – wskazał, że zaniechać można czegoś, co trwa. Opłaty nie są w tej 
chwili pobierane.  

p. M. Frąckiewicz – przyznał, że rezolucja ma być silniejszą formą aprobującą niejako ”a 
priori” działania Prezydenta. Niepokojąca jest wypowiedź radnego M. Cichowicza. To jest 
daleko idąca nadinterpretacja faktów. To że Toruń oczekuję, żeby odcinek autostrady od 
węzła Lubicz do węzła Czerniewice był bezpłatny ma się nijak do tego, jakie środki zostały 
przyznane na budowę mostu. Niepotrzebne są tego typu wypowiedzi, budzące niepokój. 
Trzeba próbować ratować miasto przed ciężarówkami.  

p. M. Cichowicz – wskazał, że nie należy bać się obaw. Trzeba wyrażać zaniepokojenie i 
przygotowywać się na różne ewentualności. Kiedy pojawiają się takie opinie, to można je 
przytaczać. Zadaniem radnych jest obniżanie ryzyka.  
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p. M. Jakubaszek – zaproponował poprawkę w ostatnim zdaniu polegającą na dodaniu słowa 
podjęcia. Zaniechanie czy nie wprowadzenie jest kwestią semantyczną. Chodzi o przyjęcie 
sprawy, która jest priorytetowa. 

p. M. Frąckiewicz – przyjął poprawkę radnego M. Rzymyszkiewicza jako autopoprawkę 
Konwentu Seniorów. 

p. W. Przybyszewski – zaznaczył, że działania mogą być różne w różnym czasie. To nie ma 
być akt jednorazowy, tylko działania sukcesywne. 

p. M. Jakubaszek – wycofał zgłoszoną wcześniej poprawkę. 

GŁOSOWANIE:  

Rezolucja według druku nr 182 z autopoprawką. Wynik głosowania: 18 – 1 – 1. 
Rezolucja została podjęta (rezolucja nr 2/11). 

p. M. Jakubaszek – wskazał, że głosowanie pokazało, że w sprawach najważniejszych dla 
miasta radni są jednomyślni. To była rezolucja przygotowana przez radnych PiS. Podziękował 
za poparcie. 

p. A. Rojewski – oświadczył, że nie zrozumiał pytania postawionego przez 
przewodniczącego rady i dlatego pomylił się podczas głosowania nad rezolucją, oddając głos 
przeciwny. 

XXII. Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia) – godz. 14.00 

1. Interpelacje: nie było. 

2. Zapytania: 

3. Wnioski: 

a) Klub Platformy Obywatelskiej w Radzie Miasta Torunia – 1 wniosek (zał. 
nr 19), 

b) radny M. Rzymyszkiewicz – 3 wnioski (zał. nr 20, 21, 22), 
c) radna D. Zając – 1 wniosek (zał. nr 23), 
d) radna K. Dowgiałło – 1 wniosek (zał. nr 24) , 
e) radny B. Jóźwiak – 3 wnioski (zał. nr 25, 26, 27), 
f) radny S. Kruszkowski – 1 wniosek (zał. nr 28). 

 
XXIV. Informacje:  
 

- Przewodniczącego: nie było. 
 

- Prezydenta: nie było. 
 

- inne: nie było  
 

XXV. Zakończenie Sesji. 
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p. M. Frąckiewicz – zakończył XIII sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził 
/-/Piotr Pyrek 

Przewodniczący 
Rady Miasta Torunia 
/-/Marian Frąckiewicz 

 
Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Torunia 
/-/Andrzej Jasiński 


